

—〇一一年五月

第十一卷第三期第109~111页

中国口腔颌面外科杂志

China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery Vol.20No.3 pp.209-312 May 2022

- 美国EBSCO收录期刊
- 美国化学文摘(CA)收录期刊
- 中国科技核心期刊
- 中国科技论文统计源期刊
- 中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
- RCCSE中国核心学术期刊 (A)

ISSN 1672-3244

CN 11-4980/R

CODEN ZKHWA6

中国口腔颌面外科杂志

ZHONGGUO KOUQIANG HEMIAN WAIKE ZAZHI
2022年5月第20卷第3期第209~312页



CHINA JOURNAL OF
ORAL AND
MAXILLOFACIAL SURGERY

Vol. 20 No.3, May 2022

ISSN 1672-3244



9 771672 324220

中华口腔医学会口腔颌面外科专业委员会会刊
Official Journal of Chinese Society of Oral and Maxillofacial Surgery, CSA
<http://www.cjoms.org>

中国口腔颌面外科杂志



ZHONGGUO KOUQIANG HEMIAN WAIKE ZAZHI

双月刊 2002年11月8日创刊 第20卷 第3期 第209~312页 2022年5月出版

[期刊基本参数]CN 11-4980/R * 2002 * b * A4 * 104 * zh+en * P * ¥15.00 * 4000 * 20 * 2022-05

主管	国家卫生健康委员会
(100044)	北京市西直门外南路1号
主办	中华口腔医学会
100081	北京市海淀区中关村南大街甲18号
联系人:	石淑芹, Tel: 010-62116665
编辑	《中国口腔颌面外科杂志》编辑委员会
200011	上海市制造局路639号
电话	021-53315290/63121780
传真	021-63121780
电子邮件	cnjoms@163.com
网址	http://www.cjoms.org
新浪微博	http://weibo.com/2166011802
帐户名称	精诚口腔医学期刊传媒有限责任公司
帐户号码	0200007609200103715
开户银行	中国工商银行股份有限公司北京紫竹院支行
名誉主编	邱蔚六(院士)
主编	郑家伟 E-mail:davidzhengjw@hotmail.com
副主编	张志愿(院士) 王兴 俞光岩 赵怡芳
责任编辑	张辉红 E-mail:xiaoqi8720@163.com
出版	精诚口腔医学期刊传媒有限责任公司
印刷	上海商务联西印刷有限公司
国内发行	中国邮政集团公司上海市分公司
国外总发行	中国国际图书贸易集团有限公司 (北京399信箱,100044) 国外代号 BM6874
定购	全国各地邮局 邮发代号 4-759
邮购	《中国口腔颌面外科杂志》编辑部
定价	每期:15.00元 全年 90.00元
中国标准连续出版物号	ISSN 1672-3244 CODEN ZKHWAA CN 11-4980/R
©2022年版权归《中国口腔颌面外科杂志》 编辑部所有	

目 次

专家共识

牙源性角化囊肿诊疗中国专家共识 (209)

刘冰,何悦,彭歆,孙长伏,韩正学,吴煜农,彭利伟,
赵熠,陶谦,韩新光,李劲松,苏彤,李波,张雷,
胡砚平,陈传俊,李一,李铁军,赵怡芳

论 著

EGFR 靶向药物对口腔癌疼痛缓解作用的机制探讨 (219)

魏东亮,李智,鞠侯雨,吴云腾,郭伟,任国欣

牙槽骨再生正畸技术治疗成人错殆畸形伴原发性牙槽骨

缺损的近期疗效评价 (225)

王博,于洪波,夏韫晖,房兵,郭秋曼

红茴香注射液用于缓解种植术后不良反应的效果评价 (230)

朱青青,孙强,王冬玲,周弘

2种活检方法对156例口腔黏膜恶性黑色素患者预后的影响 (235)

韩如雪,李智,马旭辉,任国欣,郭伟,吴云腾,梁翔

98例原发性颌骨内鳞状细胞癌预后影响因素的回顾性分析 (239)

杨金刚,夏荣辉,朱云,吴思成,董亚兵,杨功鑫,史俊隆,
崔迎慧,朱凌,周响辉

血栓弹力图检测在70例口腔颌面部缺损游离皮瓣修复

围术期中的效果评价 (244)

刘迪,张思敏,阿迪力江·赛买提,祖丽胡玛·卡迪,木合森·牙生江,
尼加提·努尔穆罕默德,买买提吐逊·吐尔地

口腔种植体周围炎患者牙龈中组织蛋白酶B及Beclin-1的表达

及临床意义 (251)

薛秋波,薛陆峰,马成,丁皓月

234颗多生牙临床特征及继发影响分析 (257)

范水晶,金武龙,王淑敏,王姝

MTA与PRF在上颌前牙拔牙患者牙槽骨再生中的应用效果评价 (263)

唐田,程群,丁子清,朱信灵,胡英英

2种病变内平阳霉素注射方法治疗68例儿童唇面部微囊型 (268)

淋巴管畸形疗效分析

邵茂众,陈涛,李克雷,葛春晓,徐振国,秦中平

颞下颌关节紊乱的影像学特征:锥形束CT和MRI效能比较 (273)

陈建荣,丁水清,陈亮,何佳嘉,祁荣兴

七氟烷诱导麻醉下喉罩与气管插管在婴幼儿颌面部血管畸形介入手术中的效果比较 张瑛,周加倩,康华	(277)
19例合并凝血功能异常的腭裂患儿围术期处理 褚塘,胡明,王国民,吕挺正	(282)

临床总结

8例青少年沙瘤样骨化纤维瘤临床分析 全春实,马欣,范明亮,王永功,彭利伟,骆书文	(287)
33例头颈部胚胎型横纹肌肉瘤临床与病理特点分析 徐卫靖,高振杰,付坤,高宁,程龙,何巍	(292)
选择性先天缺牙家系的表型与基因型分析;附2例报告 蒋彩玲,喻康,吴轶群	(298)

医学教育

虚拟与仿真技术在下颌阻生牙拔除术实验教学中的应用 吴烨,刘欢欢,陈嘉民,牛刚,汪涛,谢福平,林李嵩	(303)
--	-------

病例报告

睑板腺癌腮腺及下颌下区颈淋巴结转移1例报告 付洪海,邱娜娜,孙乐刚,王芳	(307)
眶部外伤后残余黄油致腮腺萎缩1例报告及文献复习 房义康,韩林孜,盛善桂,闫婷婷,王荷静,袁荣涛	(310)

信 息

本刊对医学论文中有关实验动物描述的要求(224);《上海口腔医学》征订启事(234);本刊对论文中使用缩略语的要求(256);本刊对文稿附图的要求(281);关于出示论文基金资助证明的说明(286);《口腔颌面外科学》出版发行(291);《中国口腔颌面外科杂志》征订启事(306);《颅颌面骨感染与肿瘤性疾病:诊断和治疗》出版发行(309)

《中国口腔颌面外科杂志》是中华口腔医学会口腔颌面外科专业委员会会刊,所发表之图文,版权(含翻译权)均归中国口腔颌面外科杂志编辑部(出版人)所有。未经出版人书面许可,不得对本刊内容进行任何目的和形式的转载、转播及复制,包括转换成用于资料信息处理设施的机械、电子语言。

本刊实行通信作者负责制,每篇论文均由2~3位同行评委(peer reviewer)独立审稿。发表的图文中所表达的任何内容与观点,均属作者个人的见解与意见,并不反映和代表《中国口腔颌面外科杂志》编辑部的立场和观点。有关所发表文章的任何问题,均由作者负责解释,出版人不承担任何与之相关的责任。

本刊已被《美国化学文摘》(CA)、EBSCO、中国学术期刊综合评价数据库、科技部中国科技论文统计源期刊、中国科技核心期刊、中文科技期刊数据库收录。

本杂志采用无酸纸(acid-free paper)印刷。

China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery



Published Bimonthly Founded on November 8, 2002 VOLUME 20 NUMBER 3, PAGES 209–312, May 2022

[Journal Basic Parameters]CN 11-4980/R*2002*b*A4*104*zh+en*P*¥15.00*4000*20*2022-05

ADMINISTRATOR

National Health Committee of China
Lateral South Road, No. 1, Xizhi Gate,
100044 Beijing, China

SPONSOR

Chinese Stomatological Association (CSA)
Zhongguancun Southern Road, No.18, Haidian
District, 100081 Beijing, China. Correspondence
to SHI Shu-qin Tel:010-62116665

EDITOR

Editorial Board
China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery
No. 639, Zhi-Zao-Ju Road,
200011 Shanghai, China
Tel: 86-021-53315290, 63121780
Fax: 86-021-63121780
E-mail:cjoms@163.com
Website:<http://www.cjoms.org>
Microblog at Sina:
<http://weibo.com/2166011802>
Account Name:
Jingcheng Dental Journal and Medical Co.,Ltd.
Account Number: 0200007609200103715

HONOR EDITOR-IN-CHIEF

QIU Wei-liu(Member of CAE)

EDITOR-IN-CHIEF

ZHENG Jia-wei
E-mail:davidzhengjw@hotmail.com

VICE EDITOR-IN-CHIEF

ZHANG Zhi-yuan(Member of CAE)
WANG Xing
YU Guang-yan
ZHAO Yi-fang

EXECUTIVE EDITOR

ZHANG Hui-hong
E-mail: xiaoqi8720@163.com

PUBLISHER

Jingcheng Dental Journal and Medical Co.,Ltd.

TYPESETTING AND PRINTING

Shanghai Lianxi Commercial Print Co., Ltd.

OVERSEAS DISTRIBUTOR

China International Book
Trading Company, P.O. Box 399,
100044 Beijing, China,
Code No. BM6874

CHINA STANDARD SERIES NUMBER

ISSN 1672-3244
CODEN ZKHW6
CN 11-4980/R

SUBSCRIPTIONS

Yearly Subscription Rates 90.00 RMB,
Single Issue 15.00 RMB

COPYRIGHT © 2022 by the Editorial Department of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery

CONTENTS

Expert Consensus

- Chinese Expert consensus on the diagnosis and treatment (209)
of odontogenic keratocyst
*LIU Bing, HE Yue, PENG Xin, SUN Chang-fu, HAN Zheng-xue,
WU Yu-nong, PENG Li-wei, ZHAO Yi, TAO Qian, HAN Xin-guang,
LI Jin-song, SU Tong, LI Bo, ZHANG Lei, HU Yan-ping,
CHEN Chuan-jun, LI Yi, LI Tie-jun, ZHAO Yi-fang*

Original Articles

- Mechanism of EGFR-targeted drugs for pain relief in oral cancer (219)
*WEI Dong-liang, LI Zhi, JU Hou-yu, WU Yun-teng,
GUO Wei, REN Guo-xin.*
Long-term effectiveness of periodontal micro-osteotomy assisted (225)
orthodontic treatment in adult patients with primary alveolar defect
WANG Bo, YU Hong-bo, XIA Yun-yui, FANG Bing, GUO Qiu-man
Efficacy of I.lanceolatum injection on postoperative reaction (230)
following dental implant surgery
ZHU Qing-qing, SUN Qiang, WANG Dong-ling, ZHOU Hong
Comparison of the effect of two kinds of biopsy on prognosis of oral (235)
mucosal malignant melanoma – a retrospective analysis of 156 cases
*HAN Ru-xue, LI Zhi, MA Xu-hui, REN Guo-xin,
GUO-Wei, WU Yun-teng, LIANG Xiang*
Prognostic factors of primary intraosseous squamous cell carcinoma: (239)
a retrospective review of 98 consecutive cases
*YANG Jin-gang, XIA Rong-hui, ZHU Yun, WU Si-cheng,
DONG Ya-bing, YANG Gong-xin, SHI Jun-long,
CUI Ying-hui, ZHU Ling, ZHOU Shang-hui*
Perioperative thromboelastography evaluation in 70 free flap (244)
transplantations for oral and maxillofacial reconstruction
*LIU Di, ZHANG Si-min, ADILIJIANG Saimaiti, ZULIHUMA Kadi,
MUHESEN Yashengjiang, NIJIATI Nuermuhanmode,
MAIMA ITITUXUN Tuerdi*
Expression and clinical significance of cathepsin B and Beclin-1 (251)
in the gingival tissues of patients with peri-implantitis
XUE Qiu-bo, XUE Lu-feng, MA Cheng, DING Hao-yue

Analysis of clinical characteristics and secondary effects of 234 supernumerary teeth based on cone-beam CT <i>FAN Yong-jing, JIN Wu-long, WANG Shu-min, WANG Shu</i>	(257)
Effect of mineral trioxide aggregate and autologous platelet-rich fibrin on alveolar bone regeneration in patients with maxillary anterior tooth extraction <i>TANG Tian, CHENG Qun, DING Zi-qing, ZHU Xin-ling, HU Ying-ying</i>	(263)
Comparison of two methods of intralesional injection of pingyangmycin for the treatment of microcystic lymphatic malformations in children's lip and face <i>TAI Mao-zhong, CHEN Tao, LI Ke-lei, GE Chun-xiao, XU Zhen-guo, QIN Zhong-ping</i>	(268)
Imaging features of temporomandibular joint disorder: comparison of the efficacy of cone-beam CT and MRI <i>CHEN Jian-rong, DING Shui-qing, CHEN Liang, HE Jia-jia, QI Rong-xing</i>	(273)
Comparison of laryngeal mask and endotracheal intubation under sevoflurane induced anesthesia in interventional surgery of maxillofacial vascular malformation in infants <i>ZHANG Ying, ZHOU Jia-qian, KANG Hua</i>	(277)
Retrospective study on perioperative management of 19 children with cleft palate and coagulation disorders <i>CHU Jun, HU Ming, WANG Guo-min, LYU Ting-zheng</i>	(282)

Clinical Reports

Juvenile psammomatoid ossifying fibroma: clinical analysis of 8 consecutive cases <i>TONG Chun-shi, MA Xin, FAN Ming-liang, WANG Yong-gong, PENG Li-wei, LUO Shu-wen</i>	(287)
Clinical and pathological analysis of 33 cases of embryonal rhabdomyosarcoma of head and neck <i>XU Wei-jing, GAO Zhen-jie, FU Kun, GAO Ning, CHENG Long, HE Wei</i>	(292)
An analysis of phenotype and genotype in selected tooth agenesis: report of two cases <i>JIANG Cai-ling, YU Kang, WU Yi-qun</i>	(298)

Dental Education

Application of virtual and simulation technology in experimental teaching of mandibular impacted tooth extraction <i>WU Ye, LIU Huan-huan, CHEN Jia-min, NIU Gang, WANG Tao, XIE Fu-ping, LIN Li-song</i>	(303)
--	-------

Case Reports

Parotid gland atrophy caused by residual butter after orbital trauma: a case report and literature review <i>FANG Yi-kang, HAN Lin-zi, SHENG Shan-gui, YAN Ting-ting, WANG He-jing, YUAN Rong-tao</i>	(307)
Case report of parotid and submandibular lymph node metastasis of ocular sebaceous gland carcinoma <i>FU Hong-hai, QIU Na-na, SUN Le-gang, WANG Fang</i>	(310)

News and Announcements

(224)(234)(256)(281)(286)(291)(306)(309)

China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery(CJOMS)(ISSN 1672-3244), an official journal of Chinese Society of Oral and Maxillofacial Surgery, Chinese Stomatological Association (CSA), is designed to present the latest basic scientific and clinical findings of Oral and Maxillofacial Surgery in China. It is published bimonthly by Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. Copyright © 2022 by Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. All rights reserved. No contents are allowed to be reproduced or transmitted in any form or by any means, electronic or mechanical, for any purpose, without the written permission from the publisher.

All manuscripts are peer reviewed by two or three independent expert reviewers. This journal is indexed and abstracted by Chemical Abstracts (CA), EBSCO Dentistry & Oral Sciences Source, Chinese Key Scientific and Technologic Journals, Chinese Academic Journals-CD(CAJ-CD) and SWIC.

This Journal is printed on acid-free paper.

The information presented in the papers and the opinions expressed therein are those of the individual authors and not necessarily reflect the views of the Editorial Board of China Journal of Oral and Maxillofacial Surgery. The publisher assumes no liability for any materials published in the journal. All statements are the responsibilities of the authors, particularly the corresponding author(s).

DentTech China
2022

www.dentech.com.cn

第二十六届 中国国际口腔器材展览会 暨学术研讨会

The 26th China International Exhibition & Symposium on
Dental Equipment, Technology & Products

2022.10.18 - 21 上海世博展览馆



添加官方微信
OFFICIAL WECHAT

2022年5月出版

邮发代号:4-759

CN 11-4980/R

ISSN 1672-3244

定价:15.00元

万方数据

